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UNIVERSITETET I BERGEN  
Universitetets utdanningsutvalg  

 

Protokoll fra møte i Utdanningsutvalget – Møte 6, 2022 

Tidspunkt: 6.oktober kl. 08:30 – 11:30 

Møtested: Kollegierommet, Museplass 1  

Meldinger om forfall: Det var kommet melding om forfall fra Kristine Jørgensen og Sigrunn 
Eliassen. Vara Leiv Marsteintredet og settevara Ingrid Christensen er kalt inn. Åsil Bøthun 
meldte forfall. 

Tilrettelegging: Ett av utvalgsmedlemmene deltok digitalt per Teams av HMS-hensyn 

Tilstede:  

Prorektor: Pinar Heggernes 

Pro- og visedekaner for utdanning: Svein Ivar Angell (HF); Marit Øilo (MED); Yael Harlap 
(PSY); Ingrid Christensen (MN), Leiv Marsteintredet (SV) og Halvard Haukeland Fredriksen 
(JUS). 

Observatør: Maria-Carme  (UB)  

Studentrepresentanter: Oscar dos Santos Kvalsvik, Jenny Nordaune og Lars Henrik Rytter 
Øberg  

Fra administrasjonen: Christen Soleim, Peter Woldseth, Matilde Holm og Sol Sneltvedt  

Dagsorden:  

I Innkalling og dagsorden ble godkjent  
II Protokoll ble godkjent fra møte nr.5 (merknadsfrist var 26.09.2022) 
III Diverse tilbakemeldinger fra utvalgsleder  
IV Eventuelt, se under  

• Shot undersøkelsen blir detaljert beskrevet i neste møte. 
• Studiekvalitetseminar, for alle som er interessert i utdanning: 

Forslag om tema:  
Samspill mellom digital og fysisk undervisning.  
Kvalitetsarbeid i studiene. Hva har vi lært av den pågående NOKUT-tilsynet 

Sak 40/22 Behandlingstid for sensur 
I behandling av styresak 31-19, i møte 12.04.19, ble det vedtatt å ikke innføre bøter for for-
sinket sensur. Som en oppfølging av dette har det blitt lagt fram tall for Utdanningsutvalget 
hvert semester. I behandling av UU-sak 12/22, Forsinket sensur høst 2021, merket utvalget 
seg at fakultetene har hatt betydelig fremgang i løpet av de siste årene. Det var likevel øns-
kelig å fortsette å følge utviklingen, spesielt med hensyn til forsinkelser av lengre varighet, og 
forsinkelser som får konsekvenser for studentenes studieprogresjon eller jobbmuligheter. 

Utdanningsutvalget drøftet saken: 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/saksliste_uu-mote_nr_2_2022.pdf
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• Det er gledelig at de fleste forsinkelser er kortvarige 
• Grunnene til forsinkelsene er svært varierte; sykdom hos sensor blir trukket frem. Store 

emner er avhengige av mange sensorer som leverer innen fristen. 
• Antall forsinkelser får relativt store, statistiske utslag for eksempel vil to forsinkelser i 

ett fakultet få relativt store utslag 
• Det er fortsatt ønskelig å fortsette og følge utviklingen 

 
Sak 41/22 Studiekvalitetsmeldingen 2021 
Styret skal, i henhold til kvalitetssystemet, hvert år behandle institusjonens samlede stu-
diekvalitetsmelding. Utdanningsutvalget skal behandle Studiekvalitetsmeldingen før den går 
til styret. Innspillene som kommer i møtet, blir innarbeidet i den endelige meldingen.  

Studiekvalitetsmeldingen for 2021 bygger på fakultetenes studiekvalitetsmeldinger og dia-
logmøtene som har vært gjennomført mellom rektoratet og fakultetenes ledelse.  

Utdanningsutvalget drøftet saken og godkjente meldingen med en mindre endring:  Setnin-
gen “Læringsdesigngruppene har ansvar for å veilede fagmiljøene under utforming av nye 
studieprogram og kvalitetsutvikling i eksisterende studieprogram“ ble fjernet. 

Vedtak: 

Utdanningsutvalget godkjenner Studiekvalitetsmeldingen for 2021. 

Sak 42/22 Studieportefølje 2023 
Universitetsstyret vedtok i møte 25. oktober 2018 et todelt kvalitetssystem for utdanningene; 
læringsdesigngruppen ved UiB Læringslab veileder og følger opp fagmiljøene i arbeidet med 
utforming av nye studieprogram og den sentrale studiekvalitetskomiteen vurderer om de 
endelige søknadene følger kravene som stilles til akkreditering.  

I saken legges frem søknader om seks nye studieprogram som søkes opprettet fra høsten 
2023, samt program som fakultetene anbefaler nedlagt fra 2023.   
 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• Kvaliteten på søknadene er god; læringsutbyttebeskrivelsene er forbedret 
• Prosessen i år ble preget av at ikke alle søknadene var ferdige på institutt- og 

fakultetsnivå før de ble behandlet av den sentrale studiekvalitetskomiteen. Man har 
forståelse for at prosesser noen ganger må foregå parallelt, men komiteen er 
avhengig av å vite at søknaden er støttet av fakultet.  

• Fakultet som ikke har fått behandlet opprettingssakene om i eget styre før den 
sentrale studiekomiteens frist, bør levere et intensjonsbrev signert av ledelsen, for å 
trygge komiteen på at programmet er prioritert av fakultetet dersom det opprettes. 

• Fagfellevurderingene er svært viktige i vurderingen av opprettelsen av nye program. 
Fremover bør vi kreve at fagfeller ikke sitter for tett på fagmiljø som søker om 
programoppretting, og bes om en habilitetserklæring. 

• UU bør vurdere om leder og enkelte medlemmer av den sentrale 
studiekvalitetskomiteen bør sitte i to år av gangen for å sikre kontinuitet, 
erfaringshøsting og kunnskapsoverføring. 

• HF meldte at det var bred enighet på fakultetet og instituttet om nedleggelse av 
studieprogrammet i retorikk, og at dette også var forankret hos Institutt for 
informasjons- og medievitenskap på SV-fakultetet som er partner i programmet. 
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• Viktigheten av å sikre studentrepresentasjon i studiekvalitetskomiteen, ble 
understreket.  

SA vil gjøre en revisjon av prosessen vedrørerende studieporteføljen og følge opp forslagene 
om sammendrag av sakspapirene og intensjonsdokument.  

Vedtak: 

Utdanningsutvalget anbefaler Universitetsstyret å opprette følgende studieprogrammer fra 
høsten 2023:  

• Erfaringsbasert masterprogram i krisepsykologi 
• Masterprogram i japansk 
• Master of Laws in EU and EEA Law 
• Integrert masterprogram i data science 

 
Utdanningsutvalget anbefaler universitetsstyret å opprette følgende studieprogrammer fra 
høsten 2023, med forbehold om at programmene vedtas anbefalt for oppretting av fakultetet:  

• Erfaringsbasert masterprogram i gravejournalistikk  
• Masterprogram i barnevernsarbeid  

 
Utdanningsutvalget anbefaler universitetsstyret å legge ned følgende studieprogrammer fra 
høsten 2023:  

• Bachelorprogram i data science  
• Bachelorprogram i retorikk 

 
Utdanningsutvalget støtter navneendring på følgende studieprogram fra høsten 2023:  

• Bachelor i human ernæring endrer navn til Bachelor i ernæring  
 
Sak 43/22 Opptak H2022 
I saken gjennomgås opptakene som er gjennomført ved UiB for studieåret 2022/23, med 
opptakstall, analyser og viktige endringer. Rammene for opptaket til grunnstudier, toårige 
masterstudier og særskilte lokale opptak ved UiB 2022/2023, ble fastsatt i sak 134/21 i Uni-
versitetsstyret. Alle oppmøtetall for høsten 2022 rapporteres til DBH 15. oktober, og er fore-
løpige frem til dette. 
Utvalget ble orientert om en liten feil i tabell 3 i sakspapirene: Kolonnen for førstevalgssøkere 
var blitt til «studieplasser».  
Utdanningsutvalget drøftet saken.  
 

• Gjennomføringen av opptakene har vært god og de fleste fyller rammene med noen 
unntak. Enkelte av fakultetene har masteropptak også for vårsemesteret så fullstendige 
tall blir klare først til våren 2023. 

• Det kan være flere årsaker til at omtrent halvparten av de som har fått studieplass ikke 
møter opp som for eksempel mekanismer innen samordnet opptak omkring førstevalg; 
verneplikt; permisjoner og, opptak på studier i utlandet. 

• Under koronatiden opplevde flere fakulteter en kraftigere overbooking enn normalt da 
flere studenter tok imot studietilbud, noe som resulterte i store kull. Situasjonen har nå 
normalisert seg på nivå med før pandemien.   

 
Utdanningsutvalget tok saken til orientering. 
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Sak 44/22 Opptaksrammer H2023 
Fakultetene melder årlig inn hvordan de ønsker å utnytte den årlige opptaksrammen de er 
tildelt, og gjennom det hvordan de enkelte studieprogram skal dimensjoneres for det kom-
mende studieåret. Opptaksrammene behandles i Utdanningsutvalget, før Universitetsstyret 
endelig vedtar fordelingen.  

Utdanningsutvalget drøftet saken  

• Ett av fakultetene uttrykte frustrasjon over å ha mistet studieplasser som de nettopp 
hadde fått ifjor. Vi avventer statsbudsjettet mens vi observerer at regjeringens styring 
har blitt mer detaljert i forhold til hvilke studieprogrammer som får plasser, og hvilke 
som reduseres i kapasitet. 

Utdanningsutvalget tok saken til orientering. 
Sak 45/22 UiB-treet 
I forrige UU-møte ble en evaluering av velkomstuken for høsten 22 gjennomgått, og som et 
underpunkt i saken ble det gitt en kort orientering om prosjektet UiB-treet. Det var et ønske 
om en grundigere orientering, og i saksfremlegget blir det gitt en mer detaljert orientering om 
utviklingen i prosjektet, det løpende arbeidet og fremtidige planer. SA leder prosjektet. 
Utdanningsutvalget drøftet saken. 

• UiB-treet skal lose studenter gjennom studiene og er synkronisert med Mitt-UiB: Det 
er ikke en ny informasjonskanal, men et nyttig verktøy som viser, loser og peker på 
eksisterende informasjon.  Formålet er å trygge studenter ved å gi mest mulig skred-
dersydd informasjon til riktig tid.  

• UiB-treet er brukerstyrt og forankret i LMU. Brukerevalueringene er så langt svært 
gode. 

• Ved spørsmål om deling av verktøyet, ble det opplyst at UiB har delt informasjon om 
UiB-treet med Sikt underveis. Flere universiteter er interesserte. Inntil videre priorite-
rer vi ressurser til videreutvikling og levering til egne studenter. 

Utdanningsutvalget tok saken til orientering. 
Sak 46/22 Ny organisering og nye prosjekter i Læringslaben 
UiB læringslab ble fysisk etablert i Media City Bergen i august 2017, og har vært organisert 
som et av flere prosjekter i UiB læringslab-programmet.  Det siste prosjektet i programmet 
ble avsluttet ved utgangen av juni 2022, og arbeidet med prosjekter går dermed over i en ny 
fase.  UiB læringslab går nå over i drift, og drives videre med en styringsgruppe med den 
samme funksjonssammensetningen som programmet hadde.   
Et av prosjektene UiB læringslab skal arbeide med fremover, med ressurser fra SA, er å 
samle informasjon til en ressursside for emneansvarlige, UU ble gjort oppmerksom på at 
PSYK og MN har allerede lignende sider som man kan se på. Andre pågående prosjekter in-
kluderer blant annet DIGI-prosjektet; ny kunnskapskanal; kompetanseheving for utdannings-
ledere og, innføring av tjeneste for lagring og deling av læringsressurser, DLR.  
Utvalget drøftet saken og følgende innspill kom: 
UU var opptatt av å samle brukerstøtten for systemene, slik at den oppleves mindre frag-
mentert for undervisere. SA vil arbeide videre med dette fremover. 
Sak 47/22 Utdanningsutvalgets møteplan 2023 

Vedtak 
Utdanningsutvalget vedtar forslag til møtedatoer for 2023 
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Sak 48/22 Presentasjon av Studentparlamentets program  
Studentparlamentets program var omfattende og nøye beskrevet. Noen momenter som stu-
dentene trakk frem fra presentasjonen var: 

- Internasjonale studenter savner deltakelse i mentorprogrammet. 
- Deltakelse i studentdemokratiet er varierende og har hatt en negativ utvikling i forhold 

til antallet som engasjerer seg. En årsak er at studentene opplever at det er dyrere 
levekår som øker presset for deltidsarbeid, dette går på bekostning av deltakelse i 
studentdemokratiet. 

Utdanningsutvalget tok saken til orientering. 
Eventuelt  
Det ble ikke meldt inn saker til eventuelt. 

 


	Vedtak

